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Egyre kevesebb burgonyát 
termesztenek Magyarországon

Fajtabemutatót Is tartottak a Kiskunhalasi Burgonya Napok keretében A szerző felvétele

Egyre kisebb területen egy
re kevesebb burgonya te
rem, mélypontra került a ha
zai burgonyatermesztés -  
hangzott el a Kiskunhalasi 
Burgonya Napok keretében 
rendezett szakmai fórumon. 
Néhány évtizeddel ezelőtt 
közel hatvanezer hektáron 
termett a hazai burgonya, 
ez a terület ma alig éri el a 
nyolcezer hektárt. Az ága
zat képviselői nagyobb álla
mi támogatást sürgetnek, 
ugyanakkor a termelők, a 
gazdák szakmai képzésére, 
valamint a felelősségteljes 
termelésre is nagyobb hang
súlyt helyeznének.

Pozsgai Ákos 
akos.pozsgai@mediaworks.hu

KISKUNHALAS Hetedik alka
lommal rendezték meg múlt 
pénteken és szombaton a Kis
kunhalasi Burgonya Napokat 
a Bács Gazda-Coop Kft. szer
vezésében, ahol a fajtabemu
tatók mellett a legújabb táp
anyag-utánpótlási és növény- 
védelmi technológiákról, cso
magolástechnikáról is hasz
nos információkat hallhattak 
a termelők.

Zsigmond Richárd, a Nem
zeti Élelmiszerlánc-biztonsá
gi Hivatal (Nébih) Földműve
lésügyi Igazgatóságának ve
zetője elmondta, 2014-től cé

lul tűzték ki, hogy a szakmai 
érdekképviselet mellett minél 
nagyobb mértékben igyekez
zenek kielégíteni a mezőgaz
dasági termelők igényeit is. 
Ennek érdekében a hagyomá
nyos hatósági feladatvégzése
ik hatékonyságának fejleszté
se mellett komoly erőforráso
kat igyekeznek fordítani arra, 
hogy mind az ellenőrzéseik, 
mind az egyéb feladatvégzése

ik sorát közérthető, közhiteles 
módon megosszák mindenki
vel. Ennek érdekében orszá
gos szinten fajtakísérleti és faj
takitermesztési hálózatot mű
ködtetnek, amelyet az elmúlt 
évben két állomással is bőví
tettek, hogy az uniós zöldstra
tégiának megfelelően 2030- 
ig mind a növényvédőszer-, 
mind a műtrágya-felhaszná
lás szempontjából a jelenlegi

nyolcszázalékos ökológiai te
rületet harminc százalékra 
tudják növelni.

Szabó Lajos, a Bács Gazda- 
Coop Kft. ügyvezetője szerint 
folyamatosan csökken a ma
gyarországi burgonya-termő
terület, úgy a vetőburgonyát, 
mint az étkezési burgonyát il
letően. Már kevesebb mint a 
tizedére esett vissza a hazai 
burgonyatermesztés, ami alig

éri el a nyolcezer hektárt. Eh
hez szerinte hozzájárult a ha
zai feldolgozóipar megszűné
se, az uniós csatlakozással 
még nyitottabbá váló határok, 
és a klímaváltozás sem segít 
az ágazat szereplőinek.

- Az étkezési burgonya több 
mint negyven százalékát hoz
zuk be külföldről, mert a hazai 
időjárás miatt a magas minő
ségű burgonya nagy mennyi
ségben nem áll rendelkezésre, 
amit az áruházláncok igényel
nének. Mindössze néhány na
gyobb hazai termelő képes ar
ra, hogy folyamatosan egysé
gesen magas minőségben és 
nagy mennyiségben szállítson 
be előkészítve vagy már pultra 
készen -  hangoztatta a szak
ember, aki szerint az eddigi
eknél is nagyobb állami támo
gatásra lenne szüksége a ha
zai burgonyaágazatnak, hogy 
megérje a zöldségfajtát előállí
tani a termelőknek.

Dr. Polgár Zsolt, a Magyar 
Agrár- és Élettudományi Egye
tem keszthelyi Burgonyakuta
tási Központjának igazgató
ja az érkező állami támogatá
si forrásokra hívta fel a figyel
met, amit a termelőknek ki 
kell tudni használni, de nem 
úgy, hogy a megvásárolt gé
pekkel továbbra is a gazdasá
gossági limitáron előállított 
termékkel próbáljanak meg 
fennmaradni.

-  Olyan terméket kell elő
állítani, amin haszon is van, 
mert az állami erőforrás sem 
lesz végtelen, amiből min
dig meg tudjuk majd újítani 
a mezőgazdaságot, nem erre 
kellene alapozni - fogalma
zott az egyetemi tanár, aki 
ugyanakkor irreálisnak ne
vezte azt az uniós elvárást, 
hogy harminc százalékra vi
gyék fel a termelők az ökoló
giai termesztés arányát a ma
gyar mezőgazdaságon belül.

-  Ki lehet tűzni ilyen célo
kat, viszont nincsenek meg 
sem azok a termőföldterü
letek, sem azok az eszkö
zök, amikkel rá lehetne ven
ni a gazdákat még a támoga
tás szintjének az emelésével 
sem, hogy áttérjenek ökológi
ai termesztésre -  hangoztat
ta a szakember, aki ugyan
akkor kiemelte: tehetnek a 
kutatóintézetek szakmailag 
azért, hogy ez az átállás leg
alább arányaiban, valami
lyen szinten jobban megvaló
suljon, ehhez azonban szük
ségszerű, hogy a termelők, 
a gazdák képezzék magu
kat. Ehhez az is kell, hogy ne 
a közösségi médiumok olda
lain létrejövő különböző ál
szakértő csoportokban tájé
kozódjanak a burgonyater
mesztés folyamatairól, ha
nem szakemberektől kérje
nek tájékoztatást.
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